

# 1995

公司大事記 Landmark Events

**1995年1月20日** 公司為中國國家版權局副局長沈仁干訪港舉行專題座談會，來自香港十幾家大律師事務所和主要新聞媒體的律師和記者共90多人參加了座談會。香港的電視和報刊對座談會作了全面報導。

**1995年3月30日** 公司副董事長、香港星光傳訊集團董事長黃金富向中國知識產權教育發展基金捐款370萬元，中國專利局局長高盧麟向黃金富頒發了榮譽證書。

**1995年6月15日** 有公司副董事長黃金富資助的北京大學知識產權學院成立，中國專利代理（香港）有限公司發去賀電表示祝賀。

**1995年10月** 為配合中國知識產權海關保護條例的實施，公司開始辦理知識產權海關備案業務。

**1995年12月16日** 中國國家科學技術委員會副主任、科學院院士徐冠華訪問了公司香港總部。

**1995年** 公司派專家參加中國商標局組織的有關香港97回歸后內地和香港商標業務關係討論會。公司的專家還為中英聯合聯絡小組知識產權專家會議提供專業諮詢意見。

**20 January 1995** The China Patent Agent (H.K.) Ltd. held a special forum in honour of Shen Rengan, Vice-Commissioner of the National Copyright Administration of China, visiting Hong Kong. The forum was attended by more than 90 lawyers and journalists from over 10 major law firms and the major mass media and extensively covered in the television and press news reports in Hong Kong.

**30 March 1995** Wong Kam Fu, Vice-Chairman of the CPA board of directors and Chairman of the board of directors of the Star Communications (Holdings) Ltd. donated RMB 3.7 million yuan to the China Foundation for the Development of Intellectual Property Education. Gao Lulin, Commissioner of the Chinese Patent Office awarded Wong Kam Fu a Certificate of Honour.

**15 June 1995** The Peking University Intellectual Property School came into being with financial support from Wong Kam Fu. The China Patent Agent (H.K.) Ltd. sent a telegram of congratulation on the occasion.

**October 1995** In response to the entry into force of the Chinese Regulations for the Customs Protection of Intellectual Property, the China Patent Agent (H.K.) Ltd. launched the business to prosecute applications for Customs recordal of intellectual property rights.

**16 December 1995** Xu Guanhua, Vice-Chairman of the China Science and Technology Commission and Academician of the China Academy of Natural Sciences visited the CPA Headquarters in Hong Kong.

**1995** The China Patent Agent (H.K.) Ltd. sent its experts to the forum organised by the Chinese Trademark Office on Mainland and Hong Kong trademark business relations after Hong Kong's return to the Mainland in 1997. The experts of the China Patent Agent (H.K.) Ltd. were also consulted on IP-related issues by the IP Experts Meeting of the Sino-British Joint Liaison Group.



▲ 在公司舉辦的記者招待會上，國家版權局副局長沈仁干回答記者的提問（1995年1月）。  
Shen Rengan, Vice-Commissioner of the National Copyright Administration of China answering questions at a press conference held by CPA (January 1995).

